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SBOR  BRATRSKÉ  JEDNOTY 

  BAPTISTÛ  CHEB  ,  LIBUŠINA 4  

ZPRAVODAJ 
leden 11 

 

 

 
 

VERŠ SBORU PRO 2011 
 
 
 

 
Amen, amen, říkám vám: Kdo slyší mé slovo a věří Tomu, který 

mě poslal, má věčný život a nepřijde na soud, ale již přešel ze 
smrti do života. 

 Jan 5:24   
 
 
 

INFORMACE VÝKONNÉHO VÝBORU BJB Č. 5/2010 
1. Informace z jednání VV dne 27. září 2010  
VV přijal informaci předsedy o vykonaných návštěvách ve sborech na Sv. Heleně, 
Teplé, Lovosicích, Karlových Varech a Jablonci nad Nisou.  
VV projednal možnosti další služby br.Daniela Kuce, který z osobních a 
rodinných důvodů ukončil kazatelskou službu v jabloneckém sboru a s rodinou se 
přestěhoval do Plzně. V Plzni se zapojuje do misijní služby tepelského sboru a 
sboru Vinný kmen. I nadále zůstává ve funkci místopředsedy VV.  
VV obdržel od Československé baptistické konvence v Kanadě dar 7000 USD na 
misijní účely. Částka bude převedena na misijní fond.  
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VV přijal informaci tajemníka o příjmech a výdajích z krizového fondu v 
souvislosti s letošními povodněmi. Tajemník bude informovat Jednotu o čerpání 
prostředků v samostatné zprávě.  
VV projednal vydání Slov života na rok 2011 a začal přípravu na vydání pro rok 
2012.  
VV projednal a schválil návrh programu RZS v Olomouci.  
VV hovořil o Procházkově přednášce a vítá iniciativu v oblasti zkoumání minulosti 
BJB. VV dává podnět historické komisi, aby se tématem politických procesů s 
kazateli a představiteli BJB pečlivě zabývala. VV je přesvědčen, že vyrovnání se s 
minulostí je stále závazkem celé naší Jednoty.  
VV projednal návrh Plánu akcí na rok 2011.  
VV přijal informaci o zvolení br. Titěry do evangelizačního odboru Světové 
baptistické aliance (BWA). V této službě chceme bratra podporovat.  
VV přijal zprávu tajemníka o jednání Koncilu EBF v Římě, kterého se zúčastnil 
společně s bratrem Jackaničem ml. a sestrou Procházkovou. Zároveň informoval, 
že Koncil zvolil sestru Procházkovou na příští dva roky laickým členem Koncilu 
EBF.  
VV jednal o stavu budovy VOŠ Dorkas v Olomouci. Budova již nyní vyžaduje 
naléhavé opravy, které musí financovat majitel tedy BJB. Požadavky investic se 
budou stále zvyšovat. VV považuje za nutné, aby se Jednota tímto tématem co 
nejdříve zabývala.  
VV rozhodl o darování dlouhodobě nepojízdného služebního automobilu Peugeot 
(stáří 11 let, najeto více než 250tis.km) sboru BJB v Sokolově. Automobil nebylo 
možné nijak odprodat a náklady na opravy dalece přesahují hodnotu vozu.  
Tajemník informoval VV o aktuální situaci s plněním rozpočtu a změnách v 
hospodaření. Tato informace bude předána sborům na RZS v Olomouci.  
VV odsouhlasil vydání brožury historické komise „Baptistické zásady, jejich 
kořeny a okolnosti vzniku“. Realizaci zajistí tajemník.  
VV schválil pro potřeby Kanceláře VV BJB rámcovou smlouvu o poskytování 
telefonních služeb se společností T-mobile. Sbory, které mají zájem o připojení se 
k této smlouvě, mohou využít plánovaných školení, která se uskuteční v Praze a 
Brně v průběhu října 2010. 
Vedoucí Odboru mládeže informoval VV o přípravách konference mládeže, která 
se uskuteční na konci října v Chebu.  
2. Informace Kanceláře VV  
- Byla ukončena sbírka na Kyrgyzstán. Z krizového fondu bylo prostřednictvím 
Evropské baptistické federace poskytnuto 50 700,-Kč. Výtěžek sbírky činil 45 
802,-Kč. Děkujeme všem, kteří do sbírky přispěli.  
- Byla ukončena také sbírka na Povodně 2010. Z krizového fondu bylo 
prostřednictvím místních sborů nebo přímo výkonným výborem vyplaceno 474 
000,-Kč. Výtěžek sbírky činil 455 689,-Kč. Děkujeme všem, kteří do sbírky 
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přispěli. Kancelář připravuje podrobnější zprávu o pomoci při povodních, kterou 
zašleme sborům. Zatím však ještě poskytování pomoci stále probíhá.  
- Aktuální stav krizového fondu je k 13.10.2010 tento: 945 879,-Kč.  
- V souvislosti s nutnými opravami budovy VOŠ Dorkas chceme tímto požádat 
sbory, které ještě neposlaly příspěvek na volitelný fond, aby zvážily zda jej 
neposkytnout do investičního fondu.  
- VV považuje za potřebné, aby měli členové našich sborů přístup k informacím z 
baptistického světa, proto budeme průběžně vkládat informace zejména z 
Evropské baptistické federace a Světové baptistické aliance na webové stránky BJB 
a to do rubriky „ze světa“. Podstatné informace budou přeloženy do češtiny. 
Věnujte tedy pozornost webovým stránkám www.baptist.cz  
Luděk Šíp, tajemník VV BJB 
 

NOMINAČNÍ KOMISE BJB HLEDÁ KANDIDÁTY DO 
REVIZNÍ KOMISE BJB OD ROKU 2011 

Adresát: Sbory BJB 
Dne 8.11.2010 

Vážení bratři a sestry, 
letošní Sjezd delegátů BJB konaný v Praze dne 24.4.2010 nás pověřil vyhledáním 
kandidátů do revizní komise. Tato komise má být volena na SD 2011. Prosíme vás 
tímto o spolupráci a pomoc při sestavování kandidátky. Modlete se a posílejte nám 
návrhy na vhodné kandidáty na tyto důležité funkce.  
Abychom měli dostatek času na zpracování, prosíme o zaslání vašich návrhů do 
20.1.2011. Můžete samozřejmě navrhnout i osoby, které vy předem nevyrozumíte 
o svém návrhu. Budeme však vděčni, pokud pošlete jména a kontakt na bratry 
nebo sestry, které jste ve svém okolí již sami oslovili, a oni s kandidaturou souhlasí. 
Děkujeme a přejeme Boží požehnání ve společném díle pro Pána Ježíše Krista. 
Za nominační komisi, 
 
Petr Coufal, předseda NK 
Tel: 603 473 405, Email: bjb.olomouc@tiscali.cz 
(Petr Coufal, Jílová 5, Olomouc 779 00) 
 
Orgán Revizní komise (RK) podle našeho platného organizačního řádu: 

1. Revizní komise je volena SD a je mu přímo odpovědná. 

2. Tvoří ji předseda a dva členové 

3. Činnost RK 
• provádí nejméně 1x ročně kontrolu správnosti vedení účetnictví BJB 
• provádí kontrolu správnosti, úplnosti a platnosti prvotních dokladů 

dokládajících příjmy a výdaje BJB 
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• provádí odsouhlasení konečných zůstatků jednotlivých účtů v operativní 
evidenci BJB 

• kontroluje a hodnotí úroveň vedení účetní evidence v Kanceláři BJB 
• sleduje hospodaření s nemovitým i movitým majetkem BJB, kontroluje 

provádění inventarizace 
• kontroluje odstranění nedostatků uvedených v předcházejících revizních 

zápisech 
• dává své stanovisko k účelnosti vynaložených finančních prostředků v 

souladu s 
• rozhodnutími příslušných orgánů BJB a v porovnání se schváleným 

rozpočtem 
• předkládá SD revizní zprávu s návrhem na závěry 

 
 

INFORMACE VÝKONNÉHO VÝBORU BJB Č. 6/2010 
1. Informace z jednání VV dne 25. října 2010  
VV projednal a dokončil program jednání Rady zástupců sborů. K již rozeslanému 
předběžnému programu je třeba doplnit téma „teologická komise“ resp.nominace 
jejích členů, jak uložil poslední sjezd delegátů.  
VV podrobně projednal záměr zorganizovat konferenci sborů BJB v roce 2011. 
Podněty předloží Radě zástupců sborů, která by se měla k tomuto záměru vyjádřit. 
VV je přesvědčen, že konference sborů může být významným sbližovacím prvkem 
společného života v BJB.  
VV přijal informaci o mobilní síti pro BJB. V rámci Kanceláře budou zaváděny 
nové tarify od 1.11.2010. Zájem o připojení se k této síti projevilo již několik 
sborů. VV očekává, že zavedení sítě přinese finanční úsporu v nákladech 
Kanceláře VV. Zároveň je VV přesvědčen, že mobilní síť přispěje k snazší 
komunikaci v rámci BJB.  
VV znovu hovořil o otázce vztahu BJB a Biblického teologického semináře v 
Pelhřimově. VV pověřil br.předsedu k dalšímu jednání s BTS a k napsání dopisu, 
který by měl toto jednání podnítit.  
VV hovořil o nadcházejícím setkání s Radou BJB ve Slovenské republice a 
připravil program jednání.  
VV projednal a schválil žádost sboru v Pardubicích o půjčku ze stavebního fondu 
na nutnou výměnu střešní krytiny modlitebny. Půjčka ve výši 200tis.Kč byla 
poskytnuta dle Pravidel fondovního hospodaření.  
VV projednal a schválil žádost sboru v Příboře o finanční výpomoc s misijním 
projektem v Africe. VV po projednání s prozatímní radou Misijního odboru 
rozhodl o příspěvku 20tis.Kč z misijního fondu. Informace o misijním projektu je 
přílohou těchto Informací VV.  
VV jednal o podnětu člena sboru naší Jednoty na konání kroků k navržení 
kaz.Cyrila Burgeta na státní vyznamenání udělované prezidentem republiky. VV 
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má za to, že lze těžko posoudit zda by to bylo v souladu s přesvědčením 
br.Burgeta. Zároveň VV nenachází ani vhodný typ státního vyznamenání, na který 
by měl být br.Burget navržen.  
Evropská baptistická federace připravuje knihu významných baptistických 
osobností. Členské baptistické jednoty byly vyzvány k návrhům jednotlivých 
osobností. VV předá tuto záležitost historické komisi BJB.  
VV znovu jednal o možnosti velké evangelizace s Franklinem Grahamem v ČR v 
roce 2013 nebo později. Na pořádání se musí dohodnout všechny evangelikální 
církve v zemi (dle požadavku organizátorů). VV pověřil Daniela Kuce oslovit 
zodpovědné pracovníky jednotlivých církví s dotazem na jejich zájem o uspořádání 
této akce.  
VV hovořil o schematismu BJB a množství údajů v něm uváděných. VV navrhuje 
sborům vynechat soukromé adresy kazatelů (také kazatelů v důchodu).  
VV schválil služební cestu br.Jana Jackaniče na konferenci vedoucích odborů 
mládeží v rámci EBF, která se bude konat v lednu 2011 na Ukrajině. 
2. Informace ze společného jednání VV BJB a Rady BJB v SR dne 15. 
listopadu 2010  
Setkání se zúčastnili za VV BJB bratři Kern, Kuc, Jackanič a Šíp. Za Radu BJB v 
SR bratři Szıllıs, Kraljik, Šinko a Valchář.  
V první části jednání se hovořilo o životě našich Jednot a možnostech vzájemné 
spolupráce. V další části jednání se prohovořily např. tyto konkrétní záležitosti:  
- Zástupci VV a Rady podepsali společné prohlášení, že závazky BJB v ČR ve věci 
vypořádání Helioprintu jsou definitivně vyřešeny. BJB v SR v tomto smyslu 
odpustila poslední část našeho závazku ve výši 27tis.Kč.  

- V zájmu širší informovanosti bylo dohodnuto, že Jednoty budou na svých 
webových stránkách (např.odkazem) prezentovat kalendáře akcí obou Jednot.  

- Byl projednán přetrvávající schodek v hospodaření Rozsévače, který vznikl v 
letech 2004 až 2007. Slovenská strana na uhrazení tohoto schodku vyhlásila sbírku 
s doporučenou částkou 1euro na člena sboru. VV BJB na svém příštím jednání 
projedná formu našeho připojení se k této sbírce.  

- Na rok 2012 byl potvrzen záměr uspořádat společnou konferenci našich Jednot. 
Místem konání by mohlo být Brno. Tvorbu programu bude mít na starosti 
společná přípravná komise, která zahájí činnost v červnu 2011.  

- Příští společné setkání Rady a VV BJB se uskuteční zase za rok, tentokrát na 
Slovensku.  
 
Luděk Šíp, tajemník VV BJB 
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CÍRKEV, SLOUP A OPORA PRAVDY. 
 Tento verš se často používá k umlčení kritiků ve smyslu: my jsme církev a my 
jsme ten sloup a opora pravdy, a ty se jednoduše musíš mýlit, pokud s námi 
nesouhlasíš. Tato argumentace má několik fatálních nedostatků. Jedním z nich je, 
že dotyční vidí církev jako sebe a už ne onoho kritika nebo dokonce kritiky. Občas 
to vyznívá ještě jednoznačněji: my jsme autority a my jsme ten sloup. Vy, kdo 
s námi nesouhlasíte, zřejmě již církví nejste. Toto exkluzivní přisvojování si pojmu 
církev určitou skupinou lidí je velmi na pováženou. Tato teorie vychází z dalšího 
mylného předpokladu, a to, že většina musí mít pravdu a menšina nebo jednotlivci 
se musí nutně mýlit. 

Již v biblických dobách stával Pavel osamoceně, zatímco Jakub a Petr couvali před 
zastánci obřízky. Nikdo mu však neřekl, my jsme sloup a opora pravdy a ty jsi 
nejmenší z apoštolů. Historie dala za pravdu Pavlovi. O několik století později stál 
samotný Athanasios proti arianismu, který zaplavil takřka veškerou církev. Také 
jemu mohlo být řečeno: my jsme ta církev, sloup a opora pravdy. A kdo jsi ty? 
Znovu a znovu v historii povstávali osobnosti jako Hus, Luter, Wesley… Jim 
všem mohlo být řečeno: „mlčte, my jsme církví a my jsme ten sloup a opora 
pravdy.“ Nicméně církev zůstala sloupem a oporou pravdy právě proto, že v ní l 
Pavel, Athanasios, Hus a další byli a nemlčeli… 

Podobně to bylo za proroka Eliáše, Jeremiáše, Izajáše, Ezechiele. I jim bývalo 
řečeno: my jsme většina, my máme pravdu… Ve skutečnosti právě existence 
proroků byla tím světlem, které Hospodin přislíbil svému lidu. Celý středověk 
zůstala církev sloupem a oporou pravdy díky reformátorům, světcům a dalším, 
kteří trpěli útrapy. Jim všem bylo říkáno: „my jsme ta církev, sloup a opora pravdy 
a kdo jste vy?“ Oni ovšem byli právě tak církví a právě kvůli nim církev po celá 
staletí až dodnes zůstala sloupem a oporou pravdy. 

Ještě úsměvnější je tvrzení, když si nějaká denominace nebo dokonce sbor 
exkluzivně nárokuje nebo přisvojuje toto označení a na základě toho pak prosazuje 
nějakou bizarní a směšnou, lidskou nauku. Oddělí se přitom od historie i od 
přítomnosti a jako malé dítě dupe nožičkama a říká: my jsme sloupem a oporou 
pravdy a my máme pravdu. Všichni kolem jsou pak mimo. Ve skutečnosti každá 
církev, ve které je Duch Boží, a kde jsou lidé zrozeni z vody a z Ducha je sloupem 
a oprou pravdy. A to od letnic po dnešek až k druhému Kristovu příchodu. 
Nicméně církev není tou pravdou. Pravdou je Kristus. Jedině církev, kde je 
Kristus, si může nárokovat být sloupem a oporou pravdy. Tu pravdu poznáváme 
z částky a prorokujeme z částky. Potřebujeme k tomu jedni druhé a teprve Boží 
zjevení, reflektované komplexem úřadů a jednotlivých údů, může odrážet to naše 
„částečné poznání“. 
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Může se ovšem stát, že se celá konkrétní církev octne mimo tuto pravdu, jako se 
to stalo církvi Laodikejské. I ona se domnívala, že má nejlepší a plné poznání. Ve 
skutečnosti právě ona přestala být tou oporou pravdy. Byla mrtvá a Kristus stál 
vně. Dovedu si živě představit nějakého proroka, který by ukazoval, že veškerá její 
domnělá požehnání jsou jen fanglemi a cingrlátky. Možná by právě jemu bylo 
řečeno: „my jsme církev a opora pravdy a kdo jsi ty?“ Možná by to řekli 
i samotnému Kristu, kterého by za dveřmi, na které klepe, nemuseli poznat. 
 
 
 
 
 

TAJEMSTVÍ - ZNAK DUCHOVNOSTI NEBO BLUDU? 
 
 
To nemůžeš nikdy pochopit, to je tajemství! Tomu musíš věřit!  
* 
Také jste takováto slova již slyšeli? Nebo jste je snad i sami říkali, abyste se tak 
zbavili dotěrného tazatele, který ne a ne pochopit, že své teologické tvrzení 
nedokážete nijak věrohodně zdůvodnit?  
*  
Pojem tajemství je velice šikovným nástrojem, jak nedostatek pochopení, 
bigotnost či slepou věřivost pozvednout na obdivované výšiny duchovnosti nebo 
alespoň na nejvyšší úroveň respektu k autoritám, které zmíněná „tajemství" hlásají. 
Většinou se za pomoci „tajemství" snaží lidé hájit něco, čemu sice „věří", ale 
nedovedou to vůbec biblicky doložit, protože to ve skutečnosti přijali od někoho 
jiného, vyššího, kdo měl „zjevení".  
* 
Musíme pochopitelně odlišit různé situace. Je normální, běžné, že člověk narazí na 
biblická témata, která se mu zdají složitá, kterým ne zcela rozumí, nedovede je 
vysvětlit. Přesto jim - jakožto biblickým prohlášením - věří. Je si přitom vědom, že 
se mu zatím nedostává pochopení, ale že se jedná o něco, co dalším zkoumáním 
Písma, dalším životem s Bohem, dalším následováním Krista, může poznat a 
pochopit. Nebo že mu třeba někdo jiný, zkušenější, toto téma svým výkladem 
osvětlí. Nebo - a i to musíme připustit - se jedná o téma, které Bůh neuznal za 
potřebné v Písmu vysvětlit, a tedy alespoň zde na Zemi pro nás zůstane 
nepoznatelným tajemstvím. Toto vše je v pořádku, a je v pořádku i to, když v 
takovýchto situacích lidé o tajemství mluví.  
*  
Jiné ale je, když je tajemství chápáno jako něco v Písmu neobsažené, co rovněž 
nelze biblicky doložit, přesto to ale lze skrze zjevení poznat. Tedy taková duchovní 
pravda, o které není v Bibli vůbec nic. Nebo je tam o ní zmínka, ale skutečně jen 
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zmínka, bez dalšího vysvětlení, zdůvodnění. Nicméně vyvolený „služebník", 
pochopitelně lepší než většina jiných, obdržel zjevení nebo mu Kristus sám v noci 
u postele povyprávěl o duchovním či teologickém tajemství, jež nedal do Písma, 
svým nejvěrnějším je ale ochoten ho takto úžasně sdělit. Pochopitelně to pak nelze 
ani ostatním obyčejným věřícím vysvětlit. Není jak, když to v Písmu vysvětleno 
není. Ovšem má se za znak víry, poddanosti a věrnosti, když se běžný věřící plně 
spokojí s tím, že jeho vedoucí, jeho vzor, měl zjevení. A když to bylo zjevení a to 
zjevení měl sám velký služebník, tak tomu je třeba věřit. Opravdově a slepě.  
*  
Pozor! Opakuji, že nemám na mysli případy, kdy se mi k poznání a pochopení 
nedostává biblické známosti, porozumění, znalosti. Že to není ani v tom, že se mi 
nedostává zkušeností a praktické známosti, které jsou někdy k opravdovému 
pochopení biblických pravd nezbytné. Že se nejedná ani o situaci, kdy pasáže 
Písma o tématu pojednávající čtu znovu a znovu, ale přesto ne a ne jim 
porozumět. A dokonce, i když se mi snaží někdo vyložit, jak to je, stejně se mi 
nedostává pochopení. Podobně jako v jiných oborech - vidím matematické vzorce, 
je mi jasné, že jim někdo rozumí a že je dovede i vysvětlit, ale já z toho nechápu 
nic. Ne proto, že to je tajemství (to leda tak pro mě), ale proto, že se mi nedostává 
porozumění, které pochopitelně nelze nahradit nějakým „zjevením".  
*   
Zpět k tajemství.  
*   
Pokud jsou teologická tvrzení dokládána nikoliv Písmem, ale „zjevením", pak se 
nacházíme ve sférách bludu, gnosticizmu, duchaření. Žel ti, co s takovýmito 
zjeveními přicházejí, jsou nezřídka obklopování téměř bezmeznou úctou, místo 
toho, aby byli napomenuti, aby se svého blouznění sami odřekli. Bůh vše potřebné 
k dobrému a zbožnému životu dal člověku v Kristu (2Pt 1:3) a složil toto vše v 
Písmu, ze kterého může církev skrze zjevení Ducha Svatého poznávat všechno to 
dobré, co pro nás Bůh připravil (2Kor 2:9-10 ). Pochopitelně se to neděje jen 
individuálně, tak, že by tyto věci Bůh zjevoval každému věřícímu osobně zvlášť. 
Nepostradatelným nástrojem v tom jsou Boží služebníci, Jeho dary služebnosti, 
které v církvi povolal k tomu, aby Jeho lid budovali a vedli k dospělosti a 
dokonalosti (Ef 4:11-16). Ovšem tito služebníci nemohou mít zjevení mimo výše 
uvedený rámec.  
*   
Církev zvítězila nad gnosticizmem již někdy ve 2.-3. století, ale gnosticizmus v 
uvedené podobě „tajemství" se z církve nevytratil docela a čas od času si získá 
nezanedbatelné pozice.  
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BŮH MI ŘEKL NĚCO, CO JSEM NEČEKAL! OD 
DAVIDA WILKERSONA 

Jednou v noci na modlitební mi Bůh řekl něco o církvi, co jsem nečekal. 

Pán mi pošeptal: „Tato církev potřebuje léčbu šokem! Příliš mnoho lidí je 
spokojených. Cítíte se bezpečně a chráněni před veškerými závany a vlnami 
falešných učení, která se ženou přes zemi – ale nejste připraveni na to, co má 
přijít!“ 

Milovaní, tato zpráva o svědectví Ducha, který je v nás, není požadavek – je to 
záležitost života a smrti! Pokud nemáte v těchto posledních dnech svědectví 
Ducha svatého, nebudete podle něho jednat. Přidáte se k přicházejícímu duchu 
Antikrista! 

Svědectví Ducha svatého potřebujete každodenně – v práci, ve škole. Potřebujete 
správně posoudit politiky a vedoucí činitele, abyste náhle nepropadli antikristovu 
systému. 

Proto k nám Ježíš hovoří o pošetilých pannách, kterým došel olej do jejich svítilen. 
Měli podporu Ducha svatého – ale v konečném okamžiku neměli jeho svědectví. 

Neskonči jako pošetilá panna! Jestliže ti dochází olej – důvěra ve tvou církev či 
tvého pastora, který chrání tvou duši – potom čiň pokání! Pokoř se a zkoumej své 
srdce! Volej k Bohu, aby z tvé duše odstranil veškerý hněv a hořkost. Vyznej své 
hříchy a opusť je. A buď závislý na Bohu znovu a ve všem! 

Přijmi do svého srdce Boží pokoj, a tak můžeš mít svědectví Ducha svatého. A 
požádej Otce o větší duchovní obdarování. Pozvi Ducha, aby byl tvým svědkem a 
strážcem ve všem! 

Jít celou cestu s Ježíšem nás něco stojí, ale také obdržíme odměnu: Je požehnáním 
mít Krista na své straně. Existuje mnoho jiných odměn (viz Matouš 19:29), ale 
zmiňuji tuto, protože znamená všechno, co kdy budeme potřebovat. 

Když byl Pavel uvězněn v Jeruzalémě, celý náboženský systém ho chtěl zabít. 
Obvinili ho ze znečištění svatého místa a kázání falešného učení. Jeho život byl v 
nebezpečí, dokonce i vojáci „se báli, že Pavel bude rozsápán“ (Skutky 23:10). A 
tak jej násilím vyvlekli a zamkli ho v pevnosti. Další noc sám Pán hovořil s Pavlem 
a jaké slovo mu přinesl: „Hlavu vzhůru! Mají přijít ještě větší těžkosti!“ 

Cena za následování Krista byla v životech těchto Božích mužů jasná – a pokud 
chceme být jako náš Mistr, potom se rovněž musíme chopit této ceny. Vytrvání v 
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tom se stane radostí, protože Ježíš slibuje, že zůstane s námi za každé situace. A 
dokážeme čelit čemukoli a komukoli, když víme, že Pán je s námi. 

A tak si spočítej cenu a věz, že tvá odměna za všechno je vzácná přítomnost Ježíše 
Krista. 
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10.-16. ledna  alianční týden modliteb    Cheb  
 
18.-25. ledna  ekumenický týden modliteb    Cheb  
 
5. února    misijní den Vinice      Cheb 
 
18.-20. února  kompas odbor mládeže     Praha 
 
16. dubna   sjezd delegátů      Vikýřovice 
 
29.4.-1.května  konference sester     Litoměřice 
 
28.-29. května  konference sborů     Vinohrady 
 
4. června   20 let Dorkas      Olomouc 
 
14.-16. června  kurz kazatelů       
 
xx.-xx. července   ecamp -  www.chatadoubravka.cz    Chotěboř 
 
3.-4. září    Dny Petra Chelčického    České Budějovice 
 
24. září   Procházkova přednáška    Topolka 
 
8. října   konference misijního odboru   V. Mýto 
 
28.-30. října   Konference odboru mládeže     
 
5. listopadu   Rada zástupců sborů      Brniště 
 
19. listopadu   setkání studentů teologie    Praha 
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